
PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 

Sammanträdesdatum: 2023-06-12 

 

Plats Växthuset, Älvängen, kl.13:00-15:40 

Beslutande Brita Karlsson                Anhörigföreningen Omtanken 
Pia-Lotta Lagerlöf          DHR 
Eva Borgede                   FUB 
Ann-Marie Gidlund        Ale demensföreningen 

Närvarande  
ersättare 

Marianne Kristoffersen   DHR 
Monica Lindström           Reumatikerföreningen Ale 
Doris Persson                   FUB 
Liselott Lind                    Ale Demensförening 
 

Övriga närvarande Se sida 2 
 

Utses att justera Liselott Lind 

Justeringens plats  
och tid 

  

Paragrafer §§ 14-23  

Underskrifter  

Sekreterare 

Johanna Kalmár 

Ordförande 

Brita Karlsson 

Justerande 

Liselott Lind 

  

 

Övriga närvarande Johanna Kalmár, nämndsekreterare 
Mikael Berglund (M), kommunstyrelsen 
Dennis Ljunggren (S), kommunstyrelsen 
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2023-06-12 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

RF § 14 

  KS 2023/32 

Inledning 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen 

 

Sammanfattning 
Ordföranden Brita Karlsson hälsar samtliga ledamöter, ersättare och inbjudna 
gäster välkomna till dagens sammanträde. 
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2023-06-12 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

RF § 15 

 KS 2023/32 

Upprop 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen. 
 

Sammanfattning 
Sekreterare Johanna Kalmár genomför uppropet.  
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2023-06-12 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

RF § 16 

 KS 2023/32 

Justering 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor beslutar att utse Liselott Lind som justerare av 
dagens protokoll. 

 

Sammanfattning 
Mötet föreslår Liselott Lind till att justera dagens protokoll. 
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2023-06-12 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

RF § 17 

 KS 2023/32 

Föregående mötesprotokoll 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen. 

 

Sammanfattning 
Inga synpunkter lämnas på föregående mötesprotokoll. 
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2023-06-12 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

RF § 18 

 KS 2023/32 

Reglemente rådet för funktionshindersfrågor 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen. 

 

Sammanfattning 
Mikael Berglund(M) och Dennis Ljunggren(S) är inbjudna för dialog kring det 
nya reglementet för rådet för funktionshinderfrågor. 
 
Fråga som ställs: vad innehåller det nya reglementet för rådet för 
funktionshinderfrågor? 

Mikael Berglund (M) informerar om att ändringar i det nya reglementet är att 
inga politiker är valda till råden. Råden utser ordförande från 
intresseorganisationerna och politiker finns tillhanda när politiska frågor 
behöver bollas. När politikerna var delaktiga i rådet fanns en risk i att politiken 
satte sin agenda, det är intresseorganisationerna som ska äga sin agenda. 

När får rådet för funktionshinderfrågor reda på när det händer saker i 
kommunen? Läs agendorna för varje nämnd, syfte för varje nämnd är att ha en 
effektiv process. När processen väl är påbörjad, är det svårt att påverka den. 
Rådet ska driva frågor för att ändra policydokument och liknande oberoende av 
vad som kommer behandlas på respektive nämnd. Varje intresseorganisation 
driver sin fråga.  

Årsfrågor och årsmål är något som rådet skulle kunna jobba med, ett mer 
proaktivt sätt att jobba på. Då eventuellt fokusera på ett få antal frågor och sätta 
tydliga mål och fokusera på exempelvis max två och tre frågor. 

Ingångsfråga för att driva frågor framåt och hitta lösningar: vad är de stora 
problemen inom funktionshinder? Identifiera problemen och formulera 
eventuella lösningar. Viktigt att sätta agenda för vilka som är de viktigaste 
frågorna. Mål, syfte, och eventuell lösning. Framhäva sakkunskapen kring 
funktionshinder. 

7



PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2023-06-12 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Om till exempel tillgänglighet är en stor fråga så kan Sonny Hellstrand, 
enhetschef bygg, Henrik Fogelklou, ordförande samhällsbyggnadsnämnden, 
Johan Nordin, vice ordförande samhällsbyggnadsnämnden eventuellt bjudas in 
till rådet.  
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2023-06-12 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

RF § 19 

 KS 2023/32 

Information om aktiviteter för barn med 
funktionshinder 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor 

Sammanfattning 
Det inkom ett mejl till sekreterare för rådet för funktionshinderfrågor som 
väckte frågan kring aktiviteter för barn med funktionshinder. Frågan ställdes 
vidare till Taija Tuomilehto Holmberg, verksamhetschef funktionsstöd.  
 
Brita Karlsson, ordförande informerar om svar som inkommit från Taija 
Tuomilehto Holmberg, verksamhetschef funktionsstöd som anger att 
funktionsstöd enbart har insatser som är biståndsbedömda, det anordnas inga 
fritidsaktiviteter i kommunen för alla.  

Kultur-och fritidsförvaltningen har troligtvis ansvaret för att anordna aktiviteter 
till barn i Ale kommun. Inom funktionsstöd så har man försökt påverka frågan, 
att det ska finnas aktiviteter för alla. Det finns väldigt lite som anordnas i 
kommunen för målgruppen inom funktionsstöd eller är anpassade så brukare 
kan delta. 

Likaså bör detta vara något som olika föreningar behöver ta hänsyn till, kanske 
en fråga för politiken att driva. Hos funktionsstöd kan man söka insats i form 
av till exempel ledsagning och kontaktperson, men då handlar det om att få 
stöd till att ta sig till olika aktiviteter som anordnas av föreningar eller 
kommunens kultur -och fritid eller i annan aktör inom kommun. 

FUB sitter med i rådet, de kanske har tips och råd att komma med i frågan 
också.  
Rådet diskuterar och kommer fram till att föräldrar kan ta kontakta med 
lämpliga föreningar och att det är positivt om föräldrarna också vill vara 
drivande i kring dessa frågor. Det går också att vända sig till habilitering i 
Kungälv. 
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2023-06-12 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

RF § 20 

 KS 2023/32 

Information om gemensamt möte med KPR 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen. 

 

Sammanfattning 
Ordförande Brita Karlsson informerar om ett eventuellt framtida samarbete 
med KPR, har varit i kontakt med Hans Hellman om att eventuellt ha ett 
gemensamt möte i höst. 
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2023-06-12 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

RF § 21 

KS 2023/32 

Information om fråga gällande färdtjänst 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen. 

Sammanfattning 
Ordförande Brita Karlsson informerar om den information som inkommit från 
färdtjänsthandläggare Anna Rutberg Kaspersson. Färdtjänsten anses vara ett 
komplement till den allmänna kollektivtrafiken, och fungerar därför inte som 
en vanlig taxiresa. Detta är varför samåkning sker för alla färdtjänstresenärer 
och även varför man inte kan begära att färdtjänstbilen ankommer vid en 
specifik tidpunkt. När man ringer och bokar en resa så anger man en önskad 
ankomsttid. Västtrafik planerar in resan med målet att samtliga resenärer i bilen 
ska ankomma vid önskad tidpunkt så nära som möjligt. Då färdtjänstresor 
ibland kan samordnas med sjukresor så kan det därför innebära långa restider. 
Målet är att fylla alla färdtjänstbilar så mycket som möjligt men hänsyn till 
miljöpåverkan och kostnaderna för enskild och kommunen. Det finns även en 
brist på fordon och chaufförer vilket leder till att bilarna behöver nyttjas på 
bästa sätt genom samordnade resor.  

Om man till följd av en funktionsnedsättning inte kan samåka med andra (på 
grund av utåtagerande beteende, epilepsi, infektionsrisk etc.) så kan man få ett 
särskilt beslut av kommunen om undantag från samplanerade resor. För detta 
behövs en ansökan och ett läkarintyg som styrker att man inte kan resa med 
andra.  

Om man har synpunkter på utförandet av resan så bör man kontakta Västtrafik 
för att lämna en formell synpunkt. Varje synpunkt utreds av Västtrafik och i 
vissa fall får kommunen till sig eventuella åtgärda 
 
Rådet diskuterar vidare om vad avtalet som finns i Ale kommun säger om extra 
tid för samresa? Tidigare avtal har angett att resan inte får ta längre tid än 50% 
det vill säga att en resa som tar 20 min får inte ta mer än 30 min. Detta i 
enlighet med avtalet. 
 
Följdfrågor mailas vidare till Anna Rutberg Kaspersson, färdtjänsthandläggare. 
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2023-06-12 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

RF § 22 

 KS 2023/32 

Information om lokalbokning 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen. 

 

Sammanfattning 
Ordförande Brita Karlsson informerar att det finns vissa oklarheter kring 
lokalbokning vad gällande förmöten fortfarande även efter att ha pratat med 
tjänstemän i kommunen. Återkommer angående frågan. 
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2023-06-12 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

RF § 23 

 KS 2023/32 

Övriga frågor 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen. 

Sammanfattning 
Information att anhörigstöd för funktionshinder inte längre finns under år 2023 
för Ale kommun.  
 
Det finns en syntolk boende i Ale kommun, kan eventuellt vara en resurs som 
man kan använda sig av? 

Återkoppling på besvarandet av remiss från socialförvaltningen. Gällande höjd 
habiliteringsersättning 2023 remissen är besvarad. 

FUB har fått pengar från kommunen - extrapengar. Arrangemang har anordnats 
för pengarna. Trettiotal som var i väg och bowlade och det kommer även vara 
minigolf vecka 29, anhöriga eller personer som är med i FUB är delaktiga. Ska 
också vara ett arrangemang i Vikingagården i augusti. 

Utifrån dialog om nytt reglemente kom det på tal om att eventuellt bjuda in 
ungdomsrådet till ett förmöte. 
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